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Slovo starosty 
 

Vážení 
spoluobčané a čtenáři 
našeho zpravodaje, 

 
na úvod svého článku 
bych vám všem chtěl 
popřát k blížícím se 
vánočním svátkům 
jejich pohodové prožití 
se štědrou nadílkou pod 

vašimi vánočními stromečky a vše nejlepší, hodně 
zdraví, spokojenosti a pracovních úspěchů v roce 
2011.  
  Chtěl bych vám všem, kteří jste nás zvolili 
do zastupitelstva obce pro volební období v letech 
2010 až 2014, poděkovat za projev důvěry, který 
jste nám svou volbou dali. 

Závěr letošního roku je ve znamení 
ukončení technicky i finančně náročné rekonstrukce 
a přístavby víceúčelového obecního domu, který 
jste si sami mohli prohlédnout při příležitosti oslav 
svátku patrona naší obce, sv. Martina.   
Víceúčelový obecní dům je v současné době 
vytápěn, abychom se mohli zbavit v nejkratší 
možné době vlhkosti, způsobené mokrými 
technologickými procesy při jeho rekonstrukci. 
Máme již zkolaudovanou čistírnu odpadních vod a 
po ní proběhne začátkem prosince kolaudace vlastní 
budovy. Vlastní provoz obecního úřadu s finančním 

oddělením, údržbou,  matrikou, službou Czech 
Point a stavebním úřadem bude v budově zahájen 
začátkem ledna 2011. V dosavadní budově na 
Slezské ulici 250  zůstane nadále obřadní síň se 
zázemím, do kterého se přestěhuje ze třetího  
podlaží knihovna a služba České pojišťovny a.s. .  

Koncem listopadu, v souladu s plánovanými 
termíny celého projektu, podala obec u Úřadu 
regionální rady regionu soudržnosti 
Moravskoslezsko, druhou a zároveň závěrečnou 
žádost o proplacení zbytku dotace ve výši 5,7 
miliónů Kč. Na účet obce budou tyto peníze 
převedeny z Úřadu regionální rady až po velmi 
detailní kontrole všech účetních a ostatních 
dokumentů pracovníky tohoto úřadu. Jejich 
kontrola musí beze zbytku prokázat splnění všech 
parametrů stanovených projektem, aby přiznaná 
dotace nebyla krácena. Celý proces je také časově 
náročný, takže zbytek dotace lze očekávat na účtu 
obce až v průběhu března 2011 a tato opožděná 
platba se musí zákonitě projevit v záporném 
výsledku hospodaření obce za r. 2010.   

Chtěl bych zde zdůraznit správnost 
rozhodnutí zastupitelstva uzavřít k profinancování 
rekonstrukce obecního domu úvěrovou  smlouvu ve 
výši 3 milióny Kč s úrokovou mírou 2,45 % p.a., 
proti jejímuž přijetíi byl  pouze 1 člen tehdejšího 
zastupitelstva. Obcí se poté začaly šířit 
dezinformace o zbytečnosti přijetí tohoto úvěru. 
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Pro bližší vysvětlení zde uvádím, že první 
platba ve výši 3,6 miliónů Kč od Úřadu regionální 
rady, za práce provedené na stavbě v červnu a 
červenci 2010, o kterou obec mohla žádat až po 
zaplacení faktur zhotoviteli stavby v srpnu 2010, 
došla na účet obce až koncem  listopadu 2010.  K 
zaplacení poslední faktury zhotovitele za měsíc září, 
za stavební práce ve výši 5,2 miliónů Kč se 
splatností 22. 11. 2010 by obec bez existence výše 
zmíněného úvěru neměla hotovostní prostředky na 
krytí provozu obce. Po obdržení platby od Úřadu 
regionální rady byl úvěr okamžitě uhrazen a 
náklady na jeho pořízení stály obec necelých 
9.000,- Kč. 

Koncem letošního roku, po předložení 
závěrečného vyúčtování dotace poskytnuté 
z rozpočtu Moravskoslezského kraje, obdrží  obec 
od Krajského úřadu MSK 380.000,- Kč   za 
zpracování návrhu nového územního plánu obce. 
Závěrečné veřejné projednání a schválení nového 
územního plánu obce se očekává po vyřízení všech 
připomínek dotyčných orgánů začátkem r. 2011.  

Koncem listopadu 2010 obdržela obec Pustá 
Polom od Státního fondu pro životní prostředí 
„Rozhodnutí o přidělení finanční dotace“ k projektu 
„Komunitní kompostárna v obci Pustá Polom“.  
Strojní vybavení pro zpracování bioodpadu 
(posečená tráva a ořezy stromů do průměru 10 cm), 
zahrnující traktor s čelním naběračem, přehrabávač 
kompostu a  štěpkovač dřeva do průměru 10 cm, 
představují uznatelné náklady projektu ve výši 1,4 
miliónů Kč, které jsou kryty dle výše zmíněného 
rozhodnutí 90% z finanční dotace. S myšlenkou 
zřízení kompostárny a shromáždění všech podkladů 
pro vypracování  úspěšné  žádosti o dotaci se 
zasloužila komise životního prostředí obce vedená 
jejím předsedou Ing. Radomírem Pastrňákem. 
Kompostárna bude v souladu s novým územním 
plánem obce umístěna v prostorách bývalé skládky 
komunálního odpadu obce.  
V současné době je připravována zadávací 
dokumentace pro výběrové řízení na dodavatele 
výše uvedeného strojního vybavení. Ukončení 
výběru dodavatele se očekává v I. čtvrtletí 2011 
včetně jeho nákupu. 

  V roce 2011 se  očekává vyhlášení výzvy, 
v rámci které obec požádá o finanční dotaci na 
sběrové kontejnery na bioodpad, které by obdrželi 
zdarma majitelé nemovitostí, a vlečku za traktor  
s vyklápěcím zařízením pro vyprazdňování těchto 
kontejnerů na vlečku.  Musíme jenom s politováním 
konstatovat, že se zastupitelstvu obce před rokem 
2006 nepodařilo získat bývalý lihovar v obci a 
přišlo tak o skladovací prostory, které dnes obec 
postrádá pro garážování této mechanizace, jejíž 
počet bude zákonitě v čase narůstat, a obec bude 
muset řešit potřebu skladovacích prostor za násobně 
vyšší peníze, než jakou byla promarněná šance 
získat nemovitost bývalého lihovaru za 400 tisíc 
Kč.  

V případě projektu realizace čistírny 
odpadních vod a splaškové kanalizace v naší obci 
dosud nedošlo ze strany žádné vládní instituce ČR 
k vyhlášení dotačního programu pro obce do 2000 
obyvatel, který by umožňoval těmto obcím podat 
žádost o dotaci na realizaci připravených projektů.  
Vyhlášení této výzvy se očekává nejdříve koncem I. 
čtvrtletí až po schválení státního rozpočtu České 
republiky na rok 2011.  

Naše obec má již dnes pro tento projekt 
projektovou dokumentaci se stavebním povolením, 
a rovněž má se zhotovitelem stavby, který byl 
vybrán ve výběrovém řízení z 24 nabídek 
společností splňujících požadavky zadávací 
dokumentace, uzavřenou smlouvu o dílo, členěnou 
na dvě etapy výstavby s celkovou hodnotou 100 
miliónů Kč.  Smlouva se zhotovitelem má 
ustanovení, které obci zajišťuje pro případ, že 
dotaci neobdrží, i když žádost obce splňuje veškeré 
požadavky dotačního orgánu, že smlouva se 
zhotovitelem je v tomto případě neplatná a obě 
strany nemají vůči sobě žádné finanční požadavky. 
 

                                                                                            
Ing. Miroslav Hrabovský  
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Obec Pustá Polom         www.pustapolom.cz 

 
Telefonní a e-mailové spojení na OÚ Pustá Polom  
 
Číslo  Jméno  Umíst ění E-mail  
553 666 950 Fax   
553 666 951 Hana Pausová  Sekretariát urad@pustapolom.cz  
553 666 952 Jana Kotalová Matrika matrika@pustapolom.cz  
553 666 956 Ilona Murínová Stavební ú řad stavebni@pustapolom.cz  
553666953 Aleš Onderka Bc. Stavební ú řad stavebni@pustapolom.cz  
553 666 955 Ing. Miroslav Hrabovský Starosta starosta@pustapolom.cz  
 Ing. Vít Čerbák Místostarosta mistostarosta@pustapolom.cz  
553 666 957 Michaela Haasová  Ú četní ucetni@pustapolom.cz  
553 666 958 Václav Hrbá č Vedoucí údržby udrzba@pustapolom.cz  

 
 

A zase nám napadl sníh ..... 
 
Tak je to opět tady, sněhový příval na přelomu 
listopadu a prosince nám opět připomněl, že zima je 
opravdu tady. Bohužel přes každoroční 
upozorňování , aby motoristé neparkovali své vozy 
na ulicích, se mezi  nimi pravidelně najdou takoví,  
kteří to prostě stále nezvládnou. Přestože se 
zalíbením pozorují z tepla domova přibývající 
centimetry sněhu, vůbec se nenamáhají zaparkovat 
svého „čtyřkolového mazlíčka“ tak, aby nepřekážel 
rannímu čištění ulic. Svým nezodpovědným 
chováním znemožňují úklid sněhu a tím i 

průjezdnost  nejen pro obyvatele obce, ale i 
například pro vozidla záchranné služby, která 
nemusí dorazit na určené místo včas. 

Tímto nevhodným stáním řidiči porušují 
Zákon o provozu na místních komunikacích, a i 
nepřímo ohrožují bezpečnost obyvatel obce. 

Žádáme proto občany, aby svá vozidla 
nenechávali stát na místních komunikacích ! Pro ty 
řidiče, kterým je toto upozornění lhostejné, si 
dovolíme připomenout, že tak jako loni máme 
v této souvislosti přislíbenu pomoc Policie ČR. 

red 

 

 
Společenská kronika obce Pustá Polom .... 
 

Pod tímto titulkem jsme byli všichni zvyklí 
v závěru roku nahlédnout do matriky obce a podívat 
se, kdo se nám v Pusté Polomi narodil, kdo zemřel, 
kdo se nám odstěhoval ,  kolik „naplavenin“ k nám 
zase přibylo a kdo oslaví významné životní 
jubileum. Bohužel, v letošním roce Vás musíme 
zklamat.  Zákon č. 101/2000 Sb., o ochraně 
osobních údajů a o změně některých zákonů, ve 
znění pozdějších předpisů  je zcela nekompromisní 
a nedovoluje nám zveřejňovat osobní údaje 
jednotlivých občanů (mezi ně nepochybně patří   i 
informace o významných životních jubilejích).  

V našem Zpravodaji  můžeme takové 

informace zveřejňovat jen na vlastní žádost 
samotného jubilanta nebo rodinných příslušníků, 
čímž tito žadatelé dávají souhlas  s uveřejněním  
(pro některé občany) citlivých informací. 
 Rozhlasovou relaci pro jubilanty je možné 
uskutečnit také  jen na výslovné přání samotného 
oslavence nebo rodiny. 
 Vzhledem k   tomu, že ochrana osobních 
údajů je v dnešní době hodně diskutované a 
ožehavé  téma, nemůžeme si dovolit tento zákon 
porušovat.  
 Věříme však, že rodinní příslušníci nám 
budou dávat podněty pro oznámení významných 
jubileí, která tak mohou být prostřednictvím našeho 
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zpravodaje dány ve známost široké veřejnosti.  
 Abychom však tuto rubriku neukončili až 
tak tvrdě, nabízíme několik statistických údajů: 

 

Rok 2009/2010 
Počet sňatků   8 
Děti narozené v roce 2010 10 
Úmrtí v roce 2009  17 
Odhlášení obyvatelé 2009 16 
Přihlášení obyvatelé 2009 26 

Jubilea 2009 
80 let 5 občanů, 85 let 3 občané 
86 let 8 občanů, 87 let 4 občané 
88 let 4 občané, 89 let 2 občané 
90 let 1 občan, 92 let 2 občané 
96 let 1 občan 

 
 

Vlastimil Hrádek, Jana Kotalová

 
Volby do obecního zastupitelstva 2010 

 
Ve dnech 15. a 16. 10. 2010 proběhly v naší obci 
volby do obecního zastupitelstva. O přízeň voličů se 
ucházeli zástupci kandidující za následující 
politické strany nebo sdružení:ČSSD a nezávislí 
kandidáti, Za pěknou Pustou Polom, Křesťansko 
demokratická unie - Čs. strana lidová, 
Komunistická strana Čech a Moravy, Hasiči Pustá 
Polom a Sdružení nezávislých kandidátů. Do 
obecního zastupitelstva nakonec zasedlo těchto 15 
poslanců: RNDr. Jiří Čech, Mgr. Irena Čechová, 
Tomáš Čerbák, Ing. Vít Čerbák, Ing. Miroslav 
Havrlant, Ing. Miroslav Hrabovský, Mgr. Vlastimil 
Hrádek, Václav Hrbáč, Mgr. Jaroslav Krajzl, Josef 
Močidlan, MUDr. Vladimír Plaček, Jiří Richter, 

Josef Sedláček, Ing. Michal Silon, Ing. Zdeněk 
Vaněk. Na prvním zasedání zastupitelstva obce dne 
10. 11. 2010 byl starostou obce Pustá Polom zvolen 
Ing. Miroslav Hrabovský, zástupcem starosty  
Ing. Vít Čerbák. Do rady obce byli kromě starosty a 
místostarosty dále zvoleni Mgr. Vlastimil Hrádek, 
Ing. Michal Silon a MUDr. Vladimír Plaček. Další 
hlasování ještě určilo předsedu finančního výboru 
Ing. Michala Silona a předsedu kontrolního výboru 
Jiřího Richtera. Podrobnější výsledky voleb najdete 
na internetové adrese www.volby.cz   

 
red

 

Oznámení  změny ceny vodného. 
 
SmVaK Ostrava a.s. dává na vědomí všem občanům obce svým dopisem z 30.11.2010, že mění cenu vodného 
od 1. 1. 2011  na novou hodnotu 29,16 Kč (bez DPH) tzn. 32,08 Kč(včetně 10% DPH). 
 
Nové ceny budou uplatněny vůči odběratelům po prvním odečtu měřidel následujícím po 1. 1. 2011. 

 
 

Nové jízdní řády 
 
Upozorňujeme naše občany, že od 12. 12. 2010 se mění jízdní řády. 
Vzhledem ke značnému rozsahu papírové varianty je nebudeme 
zveřejňovat ve zpravodaji. V případě potřeby Vám je na vyžádání 
poskytnou pracovnice sekretariátu obecního úřadu. Na internetu je 
najdete na stránkách www.idos.cz 
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ŽIVOTNÍ PROST ŘEDÍ 

 

Svoz zbytků z údržby zeleně a zahrad vhodných ke kompostovaní do komunitní kompostárny. 
 

V současné době jsou suroviny z údržby 
zeleně vhodné ke kompostovaní (tj. posečená tráva, 
pohrabané listí, poštěpkované větve, kůra, piliny, 
zbytky rostlin – např. také nať z brambor, ovoce, 
zelenina i shnilé), které vznikly na území obce 
svážením do prostoru bývalé skládky od občanů 
dovozem na vozících, v pytlích apod., z údržby 
obecních ploch pracovníky obce na vozech.  

Ne každý z občanů má však možnost a sílu 
vyvést zbytky z údržby zeleně a zahrad sám na 
skládku, která je z opačného konce obce docela 
vzdálená. Velmi často pak tyto zbytky z údržby 
zeleně a zahrad končí v popelnicích.  

Protože máme zájem na snížení množství 
komunálního odpadu (KSO) odváženého firmou 
Marius Pedersen, chceme znát Váš názor na 
zavedení svozu bioodpadů v naší obci.  
Tento systém svozu by představoval zakoupení 
speciálních nádob na bioodpad, objem 240 l, hnědé 
barvy, pro každou domácnost, která projeví 
zájem.V podstatě jde o plastovou popelnici na 
komunální odpad na kolečkách s větracími otvory 
po obou bocích. Obsah těchto nádob by byl 
vyklápěn na vůz a svážen z obce na kompostárnu 
dle svozového kalendáře. 

 
Abychom mohli rozhodnout, zda požádat o dotaci z 
Operačního dotačního programu Životní prostředí, 
potřebujeme znát, kolik našich domácností by mělo 
o tyto nádoby zájem. Program je z 90% hrazen z 
dotací a zbylých 10% by hradila obec. 
Pokud by občané měli o nádobu na bioodpad zájem, 
dostali by zapůjčené nádoby  zdarma. Jedinou 

podmínkou je používat je nejméně 5 let. Při 
využívání tohoto systému by tito občané měli také 
přednost na odběr kompostu z komunitní 
kompostárny zdarma. 
 
Prosíme proto, kdo by měl zájem o nádobu na 
bioodpad, aby vyplnil „návratný anketní lístek“, 
který je vložen do Zpravodaje a odevzdal ho 
nejpozději do čtvrtka 23. 12. 2010 do skříňky, 
umístěné před kanceláří sekretariátu obecního 
úřadu.  
 
Jedná se o prvotní průzkum, ale v případě podání a 
úspěšnosti žádosti o dotaci by tito zájemci byli 
bráni v úvahu.  

 

Krádeže v lese ... 
 
dle získaných informací dochází v katastrálním 
území obce Pustá Polom k častým krádežím 
vzrostlých stromů z lesních i ostatních pozemků.  

Upozorňujeme proto všechny majitelé lesů a 
zalesněných pozemků, že zjištěné škody, vzniklé 

krádežemi stromů, musí být hlášeny Policii České 
republiky, a to lze provést i prostřednictvím 
bezplatné telefonní linky 158.  
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Měly by být uvedeny tyto údaje: 
- číslo pozemku 
- jméno, adresa a tel.číslo majitele   
- počet a druh pokácených stromů 
- průměr kmene a odhadovaná výška stromu 
- doba krádeže 
- informace o možných pachatelích 

 

Současně upozorňujeme ty 
občany, kteří dřevo kupují, aby si 
vyžádali od prodávajícího doklad 
s identifikačními údaji 
prodávajícího. 

 
 
Změna způsobu sběru t říděných nápojových kartónů – tetrapaků. 
 
Dosud jsme nápojové kartóny - tzv. tetrapaky po vytřídění ukládali samostatně do červených igelitových pytlů a 
jednou za kvartál byly tyto po uložení na svozová místa sesbírány a odvezeny.  

Nyní po dohodě s firmou Marius Pedersen budeme v domácnostech vytříděné nápojové kartóny 
(tetrapaky)  dávat společně s plasty do žlutých igelitových pytlů a jednou za měsíc je v den svozu uložíme na 
svozová místa. Pokud v domácnostech ještě zůstaly pytle 
červené, je možno i tyto použít na vytříděný plast a nápojové 
kartóny. 

Pro ty, kteří zatím tetrapaky netřídí, zopakujeme 
návod jak na to. 
Jedná se o obaly od mléka, vína, džusů, apod., které slouží 
k uchovávání potravin a prodlužují délku jejich trvanlivosti. 
Třídění nápojových kartonů není náročné, stačí „krabice“ 
vypláchnout vodou, rozložit rohy a stlačit, abychom zmenšili 
jejich objem. Poté odložíme do igelitového pytle nyní již 
společně s plasty a v termínu dle svozového kalendáře 1x za 
měsíc uložíme na svozová místa.  
 
Pytle nezapomeneme zavázat, aby plasty nebo kartóny 
nevypadávaly ven a neznečišťovaly okolí. 

Ing. Radek Pastrňák 

 

FARNOST PUSTÁ  POLOM

 
Pozvání ke společnému prožití Vánoc 
 
Co by byly Vánoce bez Dítěte z Betléma? Několik všedních dní před koncem roku. 
Čím by byly dějiny bez narození Krista?  Dalekou a marnou cestou bez cíle. 
Co by byl člověk bez Ježíše?   Poutník bloudící bezhvězdnou nocí. 
Čím by bylo lidské srdce bez Boží lásky?  Hynoucí květinou bez slunce. 
 
V tom se ukázala Boží láska k nám, 
že Bůh poslal na svět svého jediného Syna,  
abychom skrze něho měli život. 
                         (1 Jan 4,9) 
 
Chceme si tuto lásku společně připomenout, chceme ji slavit, chceme z ní žít. 
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Přijm ěte pozvání ke svátečním bohoslužbám v našem kostele: 
 
v pátek 24/12 půlnoční mše sv. ve 22.00 h.  
v sobotu 25/12 v neděli 26/12 vánoční bohoslužby v 10.30 h. 
v pátek 31/12 v 16.00 h. děkovná bohoslužba na konci kalendářního roku 
v sobotu 1/1 v 10.30 h. novoroční mše svatá 
 
Požehnané a pokojné Vánoce! 
                  

o. Zdeněk Šimíček, váš farář a bratr 
 
ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATE ŘSKÁ ŠKOLA PUSTÁ POLOM                  www.skolapustapolom.cz 

 

Sdružení rodičů při ZŠ a MŠ Pustá Polom 
 
Je poslední měsíc roku a je dobré 

připomenout, že jsme  s naší  partou ve 
Sdružení rodičů  nachystali pro všechny 
pár akcí, které stojí za zmínku, a bez 
nich už  bychom dění v Pusté Polomi 
považovali za chudší. 

Stojí pár nadšenců spoustu práce 
a kus volného času, ale většinou je nám 
odměnou spokojenost zejména dětí, 
kterým naše akce většinou patří. Chci 
poděkovat všem, kteří nám pomáhají při 
zajišťování servisu pro Vás, vedení 
školy za vstřícnost a také kuchařkám ve 
školní jídelně za skvělý čaj. 

V letošním roce jsme pro Vás 
připravili „ČERNOBÍLÝ“ maškarní ples 
pro dospělé a DĚTSKÝ maškarní ples, které 
přinesly do pokladničky sdružení rodičů  17 220,- 
Kč a budou použity na úhradu kulturních 
představení, cestovného pro žáky naší ZŠ a MŠ. V 
dubnu jsme už podeváté sbírali odpadky s 
Brontíkem, pak jsme se na chvilku odmlčeli a 
čekala nás listopadová třešnička na dortu. Letošní 
návštěvnost POHÁDKOVÉHO a 
STRAŠIDELNÉHO lesa nás vpravdě vyděsila. Po 
pár letech nám nahrálo i počasí, které nebylo 
listopadové  a málem nekonečný průvod svítících 
lampionů byl nádherný. 

A letošní poslední akce? No přece adventní 
věnce. Společné vázání adventních věnců se už 

stalo tradicí, a jelikož se scházíme již 6 rokem 
určitě je kolektivní inspirace na našich výtvorech 

vidět. Letos jsme se sešli ve školní družině. K 
předvánoční atmosféře přispěly vánoční koledy a 
samozřejmě voňavý ovocný punč v dětské i dospělé 
variantě. 

Ostatně posuďte sami, zda-li se k nám příště 
také nepřidáte.  Přijměte prosím pozvání na naše již 
tradiční počiny. A to! DOSPĚLÁCKÝ PLES na 
téma „Slunce, seno, jahody“, který se uskuteční v 
sobotu 15.ledna 2011 v restauraci u Krčmářů 
(předprodej vstupenek v lednu na OÚ). DĚTSKÝ 
MAŠKARNÍ PLES bude v sobotu 29. ledna v 
tělocvičně ZŠ.  
           

 Martina Dulanská  
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Mateřská škola 
 

Stalo se už téměř tradicí, že se na Krmášové 
zábavě něco draží nebo prodává a finanční zisk je 
pak věnován naší mateřské školce. Letos jsme 
společně s dětmi vyrobili malé dárečky a jejich 
prodejem jsme získali neuvěřitelných 6 200,- Kč. 
Chtěla bych proto poděkovat všem, kteří si naše 

malé "štěstíčko" koupili a díky tomu máme ve 
školce tuhle novou nádhernou stavebnici.  
S přáním krásných vánoc a všeho nejlepšího do 
nového roku ještě jednou děkuji.  

Vlasta Kozelská 

 
 

KLUB DŮCHODCŮ 

 

Ráda bych vás seznámila s prací a činností 
Klubu důchodců od jeho založení do dnešního 
dne. Klub důchodců byl založen v roce 1990. S 
tímto nápadem přišel dnes již zesnulý pan Rudolf 
Čerbák spolu s paní Lilianou Vaňkovou. Rozeslali 
po obci letáčky a byli velice mile překvapeni, když 
se v prvním roce přihlásilo 53 členů. Rok po 
založení to už bylo 73 členů a nyní máme 85 členů. 
Prvním předsedou do roku 1996 byl pan Rudolf 
Čerbák. Po něm tuto funkci vykonávali ing. Milan 
Vašat, ing. Miroslav Lazecký, pan Antonín Vaněk a 

pan Karel Hendrych. Současným předsedou Klubu 
důchodců je pan Josef Riedl. Výbor má 9 členů, zde 
nejdéle od jeho založení pracují paní Zdeňka 
Havrlantová a paní Alžběta Kupková. Zakládající 
členkou Klubu důchodců byla také paní Květa 
Rašková, která založila pěvecký kroužek a vedla ho 
18 let. Po celou tu dobu z rádia nahrávala písničky, 
přepisovala je, poté kopírovala a předávala 
zpěvačkám. Všechno se učila podle magnetofonu. 
Za tak obětavou práci si zaslouží od nás všech 
srdečné poděkování. Ráda bych připomenula, že 



 
 

 9 

paní Květa Rašková a paní Anna Nawratová získaly 
2. místo za písničku U stella Maria v soutěži 
ostravského rozhlasu „Hledáme talenty“. V roce 
1999 se naše členky zúčastnily v Praze televizní 
soutěže „My jsme muzikanti“ a rovněž se umístily 
na předním místě. 
Klub důchodců byl a je velmi úspěšný. Podle zápisů 
z kroniky jsem zjistila, že se pořádaly a stále se 
pořádají oblíbené zájezdy do divadla, do Polska a 
dokonce byl uskutečněn zájezd do Rakouska. 
Organizují se oslavy Dne matek, mikulášské 
večírky, tradiční „snošky“, opékání buřtů, vycházky 
do přírody. Konaly se také lékařské přednášky, 
výstavky ručních prací, módní přehlídky, rekreace v 
Mariánských Lázních a Tvarožné Lhotě. Dočetla 
jsem se také, že velmi úspěšný byl Jiřinkový 
večírek, kterého se zúčastnili i senioři z Opavy, 
Budišovic, Hlubočce a Podvihova. Nejméně 4krát 
ročně se zúčastňujeme brigád na parkovišti pod 
kostelem. Rovněž nezapomínáme na naše jubilanty, 
kterým předáme malou pozornost a kytičku. Na 

oslavu 20leté činnosti Klubu důchodců jsme s paní 
učitelkou Čechovou připravili country tance. A 
poněvadž se nám nácvik tanců velmi líbil, rozhodli 
jsme se v této činnosti pokračovat. Od října tohoto 
roku pod vedením paní Magdy Bubíkové a paní 
Broňky Krčkové v country tancích jen tak pro 
zábavu a radost z pohybu pokračujeme. 
Ačkoli jsem ve výboru Klubu důchodců krátkou 
dobu, mohu říct, že výbor pracuje aktivně, jeho 
členové jsou obětaví, každý plní svěřené úkoly s 
chutí. Kromě členů výboru jsou vždy ochotni 
pomoci další členové Klubu důchodců: paní Zdeňka 
Dostálová, Drahuška Kozyková, Marie Hruzíková, 
pan Josef Býma, Eda Býma, Bohuš Dostal, Josef 
Gelnar, Alois Hruzík, Oldřich Polák, Petr Stankoci. 
Patří jim velké poděkování. 
Závěrem bych chtěla do našich řad pozvat nové 
seniory, vzhledem k výčtu uskutečněných akcí, 
máme co nabídnout.  
 
Za výbor Klubu důchodců Jaroslava Stankociová 

 
 

SBOR DOBROVOLNÝCH HASI ČŮ      www.sdhpustapolom.mysteria.cz 

 

Jak ten čas letí...  
 

Za chvíli jsou tady zase vánoce a hned na to 
Nový rok. Naše supermarkety nám toto období 
připomínají už zároveň se začátkem topné sezóny a 
tak se může klidně stát, že začneme topit a 
zapomeneme toto zařízení na výrobu tepla 
zkontrolovat a nebo nechat prověřit. Kromě jiného 
je velice důležité mít v pořádku i komín. 

Statisticky je prý prokázáno, že hodně 
požárů vzniká právě od komínů. Uvádějí se čtyři 
nejčastější důvody. Kromě zahoření sazí 
v komínovém tělese je hodně požárů i od zazděných 
trámů do komína.  Většina z vás už určitě slyšela o 
nové vyhlášce, která má začít platit od nového roku 
a týká se právě vymetání komínů a jejich revizí. Mít 
čistý komín je důležité pro dobrý odvod spalin a tím 
i úsporu paliva, přesto mi není jasné, jak ten 
REVIZNÍ KOMINÍK pozná, že mám v komíně 
zazděný trám a proto si musím zaplatit každý rok 

revizi komínu. Podle mne je to jen další vytahování 
peněz z našich šrajtoflí. Přesto nám nezbude 
nakonec nic jiného, než se tomu podřídit. Jak  hasič, 
tak nehasič. Jak sobě, tak nikomu jinému nepřejeme 
oheň na střeše ani přesto, že máme v dědině pro tyto 
účely velice dobře vybavené a vycvičené hasiče. U 
zahořené střechy, natažených hadic naplněných 
vodou a dvorek plný hasičů se špatně vyslovují 
jakákoli přání. 

Proto vám chci jménem všech dobrovolných 
hasičů prostřednictvím tohoto obecního zpravodaje 
popřát klidné a krásné vánoce a do Nového roku 
všeho dobrého. A na hasiče se přijďte podívat raději 
třeba na náš Hasičský areál. 

To vám přejí a doporučují Dobrovolní 
hasiči, zastoupeni jejich starostou 

                                                                       
Zdeňkem Štalmachem 
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Mílovými kroky se nám  
blíží konec roku 2010  
a to je nejlepší doba pro bilancování a 
vzpomínání na to, co se podařilo, nebo 
se mohlo podařit lépe. Tak se pojďme 
společně podívat, co u hasičů 
v požárním sportu přinesl uplynulý 
rok. V prvé řadě je to znovuobnovení 
soutěžního družstva žen. Po dlouhých 
letech si holky řekly, že je už nebaví 
mužům jen fandit a jezdit s nimi po 
závodech v rolích diváků, a tak po 
prvních zkušebních závodech 
z loňského podzimu se poctivě 
připravovaly na letošní sezónu. 
Udělaly si diskotéku a za vydělaný 
peníz si pořídily nové dresy, elastické kalhoty, 
tretry a mohly vyrazit na první závody. Začaly 
opravdu ve velkém stylu! Jezdily povětšinou 
Opavskou ligu a po první polovině se držely na 2. 
místě s minimální bodovou ztrátou na vedoucí 
Svobodu. Možná v důsledku více se soustředění na 
postupové soutěže se ale přestalo dařit, přišly slabší 
chvilky, ale nakonec se děvčatům podařilo uhájit 
v celkovém hodnocení třetí příčku.  
Na domácí soutěži v Moravskoslezském poháru 
ukořistily velice cenné 2 . místo.  

Samotnou kapitolou byly potom postupové 
soutěže. Okrsková soutěž se konala v Těškovicích 
na nové tartanové dráze (kterou hojně využíváme 
k trénování a je škoda, že takou trať nemá Pustá 
Polom, jistě by byla využita i školou) a dopadla pro 
nás skvěle. Postup na Okresní kolo nás nemohl 
minout. Okresní klání proběhlo ve Chvalíkovicích a 
byl to boj na ostří nože až do posledního požárního 
útoku. Na Krajské kolo se mohl kvalifikovat pouze 
vítěz. Po stovkách jsme drželi nečekaně třetí místo, 
ale první pořadí v požárním útoku nás katapultovalo 
po chybách soupeřek na Krajské kolo. Tam už 
posílené o další 4 děvčata, vyhrály všechny tři 
disciplíny a mohlo se začít zbrojit na historicky 
první Mistrovství České republiky, které se konalo 
v Praze. Tam děvčata rovněž nezklamala, co víc, 
dosáhla pro náš Sbor historického úspěchu, když se 
dokázaly vtlačit na stupně vítězů a dovést tak 

bronzové medaile… 
Celkově děvčata letos objela 30 soutěží a z toho 
9x!!! se umístila na první příčce, 1x na druhé a 3x 
na třetím místě. 

Muži ovšem letos taky nezaháleli a 
pravidelně se zúčastňovali Okresní ligy a s malými 
absencemi i Moravskoslezského poháru. Po celou 
dobu si v Opavské lize udržovali třetí průběžnou 
pozici, nikdy neskončili mimo bodované místo, ale 
v důsledku kolize termínů, kdy byli s děvčaty na 
MČR v Praze se konal poslední závod Op. Ligy a 
museli tak za sebe poslat B-team. Ten bohužel 
nedokázal třetí místo udržet a tak o jeden bodík 
utekla vytoužená „bedna“, avšak v konkurenci 24 
družstev Opavského okresu je 4. místo obrovský 
úspěch a oproti minulým rokům zlepšení. 
V Moravskoslezském poháru se letos moc nedařilo, 
je to dáno i tím, že jsme pár závodů vynechali a 
tudíž přišli o spoustu bodů, avšak celkové 19. místo 
ze 49 družstev Moravskoslezského kraje není až tak 
špatné… 

Jinak akce, které můžete v nejbližší době od 
SDH očekávat je 22.1. tradiční hasičský ples 
v Restauraci u Krčmářů, letos pojatý v úplně jiné 
podobě než jste zvyklí – nová hudba, vystoupení ve 
zcela novém hávu atd…(nechejte se překvapit, bude 
to stát za to). Stále oblíbenější lyžařský zájezd nejen 
pro děti, termín 4.2. – 10.2. na Chatě Búřov 
v Beskydech za bezkonkurenční cenu 3000 Kč (v 
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ceně doprava tam i zpět, ubytování, plná penze, skipas) - 
možno se hlásit u Tomáše Skupiny. Dále 5. 3. 2011 
pochování basy rovněž v Restauraci u Krčmářů, taktéž 
s novým programem a stylem a nemůže chybět 
florbalový turnaj hasičů v tělocvičně a to 19.3. O 
předprodeji vstupenek na ples i pochování basy budete 
v dostatečném předstihu včas informováni. 
 
Závěrem bych chtěl za sebe i SDH v Pusté Polomi 
popřát všem občanům spokojené a radostné prožití 
vánočních svátků, bohatou nadílku pod stromečkem a do 
nového roku „ať hasiče potřebujete jen když se budete 
chtít dobře pobavit a oheň ať slouží jen pro teplo 
domova.  

Za SDH Tomáš Skupina 
 

 
 

 
Z činnosti Zásahové jednotky obce Pustá Polom  
v roce 2010 
 

Je tomu již více než rok od doby, kdy byl 
Zásahovému družstvu hasičů obce Pustá Polom dán do 
užívání nový zásahový automobil Tatra Terrno CAS 20. 
Tento fakt se v krátké době projevil na počtu 
mimořádných událostí, ke kterým byla jednotka 
povolána. Od začátku roku 2010 k dnešnímu dni se 
jednotka účastnila 48 zásahů. Z tohoto počtu byla 
převážná většina zásahů technického charakteru, tzv. 
Technická pomoc (odstraňování překážek z komunikací, 
ořezávání nebezpečných větví, únik provozních kapalin 
z vozidel, likvidace hmyzu, vyprošťování vozidel jak 
osobních tak i nákladních, asistence rychlé záchranné 
službě, odstraňování sněhu a nebezpečných rampouchů 
ze střech). Menší počet zásahů pak byly i požáry. 
Jednotka letos zasahovala celkem u 4 požárů, z čehož 
byly 3 požáry lesní a jeden požár nízké budovy. Stejně 
jako loni, byla i letos jednotka povolána na odstraňování 
následků ničivých záplav v okolí města Bohumína. 
Mimo těchto zásahů, na které byla jednotka povolávána 
operačním střediskem, aktivně vypomáhala Obecnímu 
úřadu v Pusté Polomi a samozřejmě i samotným 
občanům obce (asistence na kulturních akcích, mytí 
komunikací, čerpání vody, ukázky práce hasičů, zalévání 
nově vysazených stromů a další). 

V letošním roce se také rozrostl náš vozový park 
o nové zásahové vozidlo Nissan Patrol, určený svou 
výbavou k rychlému zásahu. Vůz byl bezplatně 
převeden z HZS MSK ÚO Opava. Starý vůz pak byl 
bezplatně převeden na sbor dobrovolných hasičů 

především k zajištění dopravy na dětské soutěže. 
Z celkového počtu 

zásahů stojí za zmínku 
především pomoc 
Záchranné službě Opava při 
manipulaci s nepohyblivým 
pacientem, který zůstal 
uvězněn v půdním obytném 
prostoru malé chaty. 
Jednotka musela rozebrat 
konstrukci schodiště, aby mohla pacienta dopravit za 
pomoci nosítek do sanitního vozu. Dalším zajímavým 
zásahem byla pomoc při vyproštění zahraničního 
kamionu se 600 selaty. Posledním zásahem, který stojí 
za zmínku, byl zásah ohlášený tří minuty po půlnoci, 
kdy byla jednotka vyslána ke zprůjezdnění komunikace. 
Po příjezdu na místo bylo zjištěno, že komunikaci někdo 
úmyslně zatarasil starým kontejnerem, kládou a větvemi. 
Jednotka v krátké době vše odstranila a vrátila se na 
základnu. 

Závěrem bych chtěl poděkovat starostovi obce a 
zastupitelstvu za pozitivní vztah k zásahové jednotce. 
Popřát všem občanům do roku 2011 všechno nejlepší, 
hodně zdraví, štěstí, úspěchů a zároveň poprosit pří 
vítání Nového roku o opatrnost a ohleduplnost 
s pyrotechnikou, aby ste se nemuseli potkat s hasiči či 
jinými složkami integrovaného záchranného systému. 
 
Za jednotku sboru dobrovolných hasičů obce Pustá 
Polom, velitel Vladan Trubecký. 
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KULTURA 

 

KOLEDY U VÁNOČNÍHO STROMU 
DPS NOTA, NOTIČKA a hosté 

 

Přijďte si zazpívat s námi! 

Zpěvníky  s koledami máme pro Vás připraveny.  

S sebou si vezměte svíčky, baterky, brýle. 

Obec Pustá Polom a ZŠ a MŠ Pustá Polom Vás zvou před hlavní budovu 
základní školy na Opavské ulici na  malý vánoční koncert. K dobré náladě a 

radostnému zpěvu pomůže vánoční punč, horký čaj,  

sladký koláč nebo teplá domácí uzenina.  

 

Neděle 19. prosince 2010 v 16.30 hodin před velkou školou. 
 
 
 

Novoroční pochod 
 

V letošním, vlastně v příštím roce uděláme malou změnu. 
V minulých letech jsme turistickým pochodem rok uzavírali a teď jej 
budeme zahajovat. Sraz v sobotu 1. 1. 2011 ve 14.00 hod u 
vánočního stromu před novým obecním úřadem v Pusté Polomi.  
Případné nebezpečí v podobě uzavřených pohostinství musí 
účastníci řešit volbou vhodné „zimní výbavy“....... 

 
 

 

Vítání nového roku 2011 
 

Společné vítání Nového roku se stalo již pomalu tradicí a proto 
nemůžete chybět ani letos u vánočního stromu v pátek 31. prosince 
2010 těsně před půlnocí u nového obecního úřadu. Vás všechny , kdo 
budete schopni přijít, zveme na společné vítání nového roku. Sraz je v 
00. 15 hod. Pití a sklenice s sebou ..... 
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HISTORIE PUSTÉ POLOMI „Z DÁVNÝCH ČASŮ NAŠÍ OBCE…“            tentokrát i z okolí ...      

  

Kdo přišel,ten nelitoval 
 

Je pátek 10. září 2010. 
Místní rozhlas opakovaně zve 
pustopolomskou veřejnost na 
vystoupení folklórního 
souboru BEJATKA. Byl jsem 
si vědom, že když se někde 
objeví skupina krojovaných 
děvčat, žen a chlapů ze 
Štítiny, vždy upoutá 
pozornost. A to ještě dříve, 
než začne jejich vystoupení. 
Nemýlil jsem se. Mezi 
přítomnými diváky to jen 
zašumělo, hosté byli tady a 
všichni v krojích!  

Po uvítacím „ceremoniálu“ zazněly první 
tóny písní rodného Slezska. Známé i méně známé 
„pěsničky“ zpívané v „naši“ řeči. Nechávám se 
unášet melodiemi, tancem i vyprávěním o časech, 
jak se na dědinách žilo a pracovalo. “Hospodář“ 
děkuje za sklizenou úrodu, chasa prosí o 
výslužku…“ Pohlížím mezi přítomné, ti pozorně 
sledují, mnozí jsou nadšeni. Utvrzuji se 
v přesvědčení, že tato vystoupení mají stále lidem 
co říci v tomto zkomercializovaném a uspěchaném 
světě. Navíc nejsou importem nám neznámých 
kultur. Jsou prostě naše!   O to více si takovýchto 
vystoupení vážím. V duchu děkuji organizátorům 
MO Českého červeného kříže, kterými byl soubor 
ze Štítiny (již opakovaně) do Pusté Polomi pozván. 
Docela však pořadatele lituji pro tak malou účast. Je 
zde asi okolo čtyřiceti přítomných. A to už 
nemluvím o minimu přítomnosti  mládeže. Na obec 
s patnácti sty obyvateli je to velice chabá účast…  
Probuzený zájem měst a obcí v Česku o regionální 
tradice a vlastní minulost zřejmě do Pusté Polomi 
ještě nedorazil. Škoda! Jinou kapitolu by taky bylo, 
v jakých podmínkách se ony kulturní akce v naší  
obci pořádají. Jsou bez jakéhokoliv zázemí pro 
účinkující… 

Ale vraťme se k samotnému souboru 
BEJATKA. Štěstím pro Štítinu jsou zachované a 
stále udržované tradice.Vezměme třeba 
„Mládenecké“ zábavy. Konají se každoročně 
v pondělí po štítenském posvícení již více jak sto 
let! Vznik souboru BEJATKA spadá do počátku 70. 
let minulého století. Ono to vlastně ani soubor 
tenkrát nebyl. To se tři štítinské ženy daly 
dohromady, vytvořily trio a poprvé zazpívaly na 
národopisných slavnostech v Dolní Lomné na 
Jablunkovsku. Repertoár byl vytvořen z písní, které 
zaznamenala ve Slezsku známá spisovatelka 
Ludmila Hořká. V Dolní Lomné pravděpodobně 
taky vznikl název souboru „BEJATKA“. Před 
vystoupením tohoto tria je bylo třeba pojmenovat. 
Ujala se BEJATKA. Kroje si ženy ušily samy za 
své peníze a neměly to jednoduché. Avšak vytvořily 
něco, co sklízí obdiv všude, kde přijdou. 

Kdo se na vystoupení folklorního souboru ze 
Štítiny nepřišel onoho 10.září podívat a si je 
poslechnout, může jen litovat.          

 
J.S. 
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Pustopolomské zvony 

Letos uplynulo 40 let od chvíle kdy, na věži 
kostela sv. Martina se znovu rozezněly po mnoha letech  
pustopolomské zvony v plné síle. Od té doby zní také v 
v plném počtu , protože je tu ještě jeden „spravedlivý“ , 
co měří čas od roku 1644. V tom roce nechal správce 
majetku na kyjovickém panství Šimon Mikoláš 
Litberger tento zvon odlít se jménem „Bishoff Brigcius“ 
(Papež Brikcius) v Opavě zvonařem Kryštofem 
Gampkem . Věnoval ho pustopolomským, a když byl 
původní kostel v r. 1802 zbořen, přeinstalovali ho v r. 
1803 do zvonice současného kostela, kde slouží dodnes. 

    Jde o zvon mimořádné historické ceny , stejně 
mimořádné je jeho výtvarné zpracování . V roce 1972 
byl zapsán do seznamu kulturních památek. Jeho výška 
80 cm a má průměr 78 cm. Odhaduje se , že váží asi 300 
kg. Je zasvěcen sv. Brikciovi, jak svědčí relief stojicího 
sv. Brikcia s papežskou berlí a mitrou. Ve farní 
inventární knize z roku 1904 Josef Knajbl , tehdejší kněz 
v Pusté Polomi , eviduje velký zvon ve váze 475 kg , 
který v roce r. 1913 praskl a ztratil svůj jasný a 
libozvučný tón. A dále uvádí že , zde byl ještě malý 
zvon o váze 124 kg . Oba tyto zvony byly ve válečném 
roce 1916 roztaveny na náboje . V roce 1926 byly 
firmou Herold v Chomutově odlity jako náhrada za 

zvony odebrané Rakouskem. Zvony sv.Martin (440 kg) 
a Immaculata (320 kg) . I tyto zvony byly zabaveny. 
Dne 14.února 1942 je ukradli Němci . Ušetřen zůstal 
pouze „Brikcius“. Trvalo 28 let než okolnosti dovolily 
zvony znovu pořídit. V roce 1970 je ulila zvonařka 
Marie Dytrychová – Tomášková z Brodku u Přerova.  

Někdy v letech 1968-69 Teodor Sýkora z Pusté 
Polomi vyzval prostřednictvím P.Vojtěcha Bílka , 
dlouholetého kněze v Pusté Polomi , své spoluobčany k 
finanční sbírce . Sbírka se setkala s velkým ohlasem v 
celé farnosti. Bylo ovšem nutno zajistit také potřebné 
množství mědi a cínu na zvonovinu . Dílo bylo 
dovedeno do úspěšného konce a dne 11. října 1970 byly 
zvony slavnostně vysvěceny. Údaje o váze zvonů se 
různí : farní kronika uvádí celkem 965 kg, obecní 
kronika uvádí 1040 kg. 

Zvon „ Marie - Martin “ je dnes označován 
věřícími jako Immaculata (Neposkvrněná). Svatá Panna 
je na zvonu znázorněna jako madona, zahalená v zářicím 
slunci , stojící na měsíci s dítětem v náručí . Reliéf 
odkazuje na zjevení podle sv. Jana (12,1).  

Immaculata - má dvanáct hvězd kolem hlavy - 
metá blesky na hada svírajícího Zemi, hada , který 
symbolizuje ďábla, nad nímž vítězí . Možná je vám 
známo , že kruh z dvanácti hvězd , které má sv.Panna 
kolem hlavy, byl záměrně zvolen jako biblický symbol 
pro vlajku Evropské Unie. 
Nápis na zvonu vyslovuje přání za nás všechny : 
 * SV.MARTINE*PANNO MOCNÁ* BDI NAD NÁMI 
* PROS ZA NÁS* . Druhý zvon pak vyjadřuje naše 
odvěké národní přání 
„SV.VÁCLAVE*SV.VOJTĚCHU* NEDEJ 
ZAHYNOUTI NÁM ,  NI BUDOUCÍM* 
Tento zvon je ozdoben reliéfem sv.Vojtěcha. Nazývejme 
ho tedy jako „ Václav –Vojtěch „ . A příběhy těch dvou 
jsou už vám známy. 
 
 

Ing. Petr Stoniš

DOŠLO K NÁM POŠTOU .... 

 
Tak to vidím já… 

 
jistě jste si všimli změny našeho nákupního střediska. Nejen že budovu zdobí nová fasáda, změny k lepšímu 

nastaly i uvnitř obchodu. Obchod s potravinami jen září. K tomu přispělo nové uspořádání regálů a hlavně ochotné a 
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usměvavé prodavačky. Myslím si, a určitě nejen já, že o příjemné nakupování se především zasloužila vedoucí potravin 
paní Šárka Vajnerová. Dovede poradit, je ochotná ke každému zákazníkovi. Její vstřícný přístup, zejména pak ke starším 
lidem, je opravdu obdivuhodný. Pro nás seniory, kterým změny dělají určité potíže, je to velmi důležité. 
Chtěla bych za sebe a seniory z Pusté Polomi paní Šárce Vajnerové poděkovat, popřát jí hodně sil do další práce, kolem 
sebe usměvavé prodavačky a spokojené zákazníky. 
 

Jaroslava Stankociová 
 
Wichterlovo gymnázium se představuje 
 

S nadsázkou se dá říct, že se Wichterlovo 
gymnázium specializuje na přípravu budoucích 
zdravotníků: sedmnáct absolventů nastoupilo na obor 
všeobecné lékařství na lékařských  fakultách v Praze, 
Brně, Olomouci i Ostravě, dva studují zubní lékařství a 
zdravotní záchranářství, další pak obory zdravotní 
laborant, biomedicínský technik a jeden absolvent 
veterinární lékařství. To je v součtu necelých 22% všech 
absolventů školy v tomto roce. Další velké skupiny tvoří 
tradičně budoucí architekti (5 absolventů), právníci (7 
absolventů), ekonomové (10 absolventů), informatici (9 
absolventů) a stavební inženýři (7 absolventů). Mezi 
zajímavé obory patří i studium politologie (4x), 
mezinárodních vztahů a obchodu (3x) a překladatelství a 
tlumočnictví z anglického jazyka (3x). Nejzajímavější 
obory jsou však asi sinologie, japanistika, baltistika, 
počítačová podpora archeologie a studium neželezných 
slitin, zbraní a munice (VŠ obrany). Dva studenti 
pokračují stejně jako v loňském roce v zahraničí - jeden 
na Slovensku a jeden ve Velké Británii (tam v roce 2009 
nastoupili dva). 

Na webových stránkách školy www.wigym.cz 
se můžete dověděti další podrobnosti o škole, například 
jak si žáci vedou na jazykových a odborných soutěžích, 
můžete si prohlédnout učební plány nebo třeba vlastní 
učební texty. Samozřejmostí jsou nejen zahraniční 
exkurze, lyžařské a adaptační kurzy, ale i studium 

deskriptivní geometrie, programování, ekonomie, 
ekologie, dějin moderního umění, moderní fyziky, 
pedagogiky a psychologie. Všichni žáci studují vedle 
angličtiny ještě jeden cizí jazyk. vybírají si z nabídky 
němčiny (198 žáků), francouzštiny (172 žáků), ruštiny 
(86 žáků) a španělšiny (160 žáků). Dále si mohou 
studenti zvolit v posledních dvou ročnících latinu (102 
žáků). 

Pokud vás nabídka zaujala, tak nezapomeňte, že 
se na Wichterlově gymnáziu v Ostravě-Porubě ve středu 
12. ledna 2011  od 14 do 18 hodin uskuteční tradiční den 
otevřených dveří. Na gymnáziu, které je nejstarší v 
Porubě a největší v Ostravě, lze studovat čtyřletý 
všeobecný obor (v přijímacím řízení bude přijímáno 90 
uchazečů z devátých tříd) a osmiletý všeobecný obor (v 
přijímacím řízení bude přijímáno 30 uchazečů z pátých 
tříd). Zároveň škola chystá na únor až duben přípravné 
kurzy. 
Ve školním roce 2010/2011 na něm studují čtyři dětí z 
Pusté Polomi.  
Těšíme se na další!  
 
PaedDr. Antonín Balnar, PhD. 
ředitel  
Wichterlovo gymnázium, Ostrava-Poruba, příspěvková 
organizace 

 
 

SPORT 

 

Florbalový sportovní club Pustá Polom 
 
V Pusté Polomi se hraje florbal už spoustu let, přesněji od dostavění nové tělocvičny, kde hráli 
místní mezi sebou a občas někoho vyzvali k přátelskému utkání a naopak. Ale až letos v roce 2010 
se přihlásili do soutěže a to do Opavské III. ligy, kde se jejich dlouholetá hra projevila zejména 
v sehranosti. Více o hře místní chlapců se dozvíte na www.florbalpolom.jex.cz 

Michal Lindovský 
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INZERCE 

 

Budete stavět, opravovat dům, provádět zateplování ...? 

 
� Veškerá projek ční činnost 

od návrhu až po stavební povolení 

� Inženýrská činnost 
vyřídím za Vás papírování a b ěhání po 
úřadech 

� Passport staveb 
zaměření stávajícího stavu 

� Projekt zelená úsporám 

zpracování projektu a výpo čtů 
nezbytných pro realizaci 

Roman Hájek, projek ční 
kancelá ř, Polní 1013/9, 746 01 
Opava 
tel: 608 613 355, e-mail: 
roman.hajek.sprojekt@seznam.cz  

 

 
 
 
 
 
 
 

Pokud máte zájem o zveřejnění příspěvku ve zpravodaji, kontaktujte níže uvedenou redakční radu. Vaše příspěvky  prosím dodávejte nejlépe 
v elektronické podobě. Má-li kdokoli z občanů Pusté Polomi zájem na spolupráci při tvorbě ZPRAVODAJE, je vítán. Máte-li připomínky, náměty, 
rady a doporučení – velmi rádi si je vyslechneme. 
Redakční rada: 
Mgr. Vlastimil Hrádek  hradek.v@seznam.cz  RNDr. Ji ří Čech  jiri.cech@arcelormittal.com  Irena Čechová  cechova.irena@seznam.cz  
Jitka Havrlantová  havrlantovajitka@seznam.cz  Václav Hrbá č udrzba@pustapolom.cz  
 
Pokud se zpravodaj nedostane k Vám dom ů, můžete si jej vyzvednout na OÚ v Pusté Polomi. 
Uzávěrka dalšího čísla bude 15. 3. 2011 


